



STANDARDS OBSTRUCTION MARKINGS — AERONAUTICAL OBSTRUCTION CLEARANCE FORM

PURPOSE OF FORM

The purpose of this form is to specify the location of new or altered structures that may pose a hazard to aviation. It also allows Transport Canada (TC) to identify proposals that conflict with Air Regulations or, as necessary, to advise the applicant of marking and lighting requirements. This form does not constitute authority for construction.

WHEN TO COMPLETE THE FORM

Completed forms, or computer generated copies in the same format, shall be submitted in triplicate at least 90 days prior to all alterations which increase the structure's height; or for proposed new structures only if:

- (i) the new structure is within six (6) kilometres of the centre of an aerodrome, or two (2) kilometres of a TC radar, radio navigation or radio communication antenna; or
- (ii) the new structure exceeds 20 metres in height, including catenary wire crossings; or,
- (iii) the new structure is within 15 metres and exceeds the height of a dominant structure already in place.

SUPPORTING DATA AND DOCUMENTS REQUIRED

- (i) a 1:50,000 scale map, clear photocopy of same, or the most detailed map available to allow determination of the structure's latitude and longitude.
- (ii) sketches, plans or blueprints for structures other than radio or TV antennae.

Completed applications are to be forwarded to the applicable Transport Regional office listed on reverse.

NORMES D'IDENTIFICATION DES OBSTACLES — FORMULAIRE D'AUTORISATION D'OBSTACLE AÉRIEN

BUT DU FORMULAIRE

Le but de ce formulaire est de spécifier l'emplacement des structures nouvelles ou modifiées qui pourraient présenter un danger à l'aviation. Cela permet également à Transports Canada d'identifier les propositions qui entrent en conflit avec les Règlements de l'Air ou, si nécessaire, d'informer le requérant des exigences d'obstacles et de balisage lumineux. Ce formulaire ne constitue pas une autorisation de construction.

QUAND REMPLIR LE FORMULAIRE

Les formulaires remplis, ou des copies produites par un ordinateur dans le même format, doivent être soumis en 3 copies au moins 90 jours avant toute altération modifiant la hauteur de la structure; ou pour nouvelles structures seulement si:

- (i) la structure est à moins de six kilomètres du centre d'un aérodrome, ou deux kilomètres d'un radar de Transports Canada, d'une radio navigation ou d'une antenne de radiocommunication; ou
- (ii) la nouvelle structure dépasse 20 mètres dans sa hauteur, incluant les traverses de lignes caténaïres; ou
- (iii) la nouvelle structure est à l'intérieur d'une distance de 15 mètres et dépasse en hauteur une structure dominante déjà en place.

RENSEIGNEMENTS ET DOCUMENTS SUPPLÉMENTAIRES REQUIS

- (i) une carte géographique à l'échelle 1:50,000 ou une photocopie très claire, déterminant la longitude et la latitude de la structure; ou si une telle carte n'est pas disponible, la carte la plus détaillée possible; et
- (ii) le croquis, et le plan de la structure à ériger sauf pour les antennes de radio ou de télévision.

Les formulaires doivent être dûment complétés et envoyés au bureau régional de Transports Canada énuméré au verso.

**TRANSPORT CANADA AVIATION REGIONS
GROUPE AVIATION DE TRANSPORTS CANADA (GATC)**

Pacific Region

Regional Manager
Aerodrome Safety
Transport Canada
P.O. Box 220
800 Burrard St.
Vancouver, British Columbia
V6Z 2J8
Telephone: (604) 666-2103
(Pacific Region - British Columbia)

Région du Pacifique

Gestionnaire régional
Sécurité des aéroports
Transports Canada
Boîte postale 220
800, rue Burrard
Vancouver (Colombie-Britannique)
V6Z 2J8 Téléphone: (604) 666-2103
(Région du Pacifique - Colombie-Britannique)

Prairie and Northern Region

Regional Manager
Aerodrome Safety
Transport Canada
P.O. Box 8550
Winnipeg, Manitoba
R3C 0P6
Telephone: (204) 983-1362 (Manitoba,
Saskatchewan and Nunavut)
(403) 495-5181 (for Alberta, Yukon and
N.W.T.)

Région des Prairies et du nord

Gestionnaire régional
Sécurité des aéroports
Transports Canada
Boîte postale 8550
Winnipeg (Manitoba)
R3C 0P6
Téléphone: (204) 983-1362 (Manitoba,
Saskatchewan et Nunavut)
(403) 495-5181 (Alberta, Yukon et T.N.-O.)

Ontario Region

Regional Manager
Aerodrome Safety
Transport Canada
4900 Yonge Street
Suite 300
Willowdale, Ontario M2N 6A5
Telephone: (416) 952-0235
(Ontario Region - Ontario)

Région de l'Ontario

Gestionnaire régional
Sécurité des aéroports
Transports Canada
4900, rue Yonge
Suite 300
Willowdale (Ontario) M2N 6A5
Téléphone: (416) 952-0235
(Région de l'Ontario - Ontario)

Quebec Region

Regional Manager
Aerodrome Safety
Transport Canada
700 Leigh Capréol
Dorval, Quebec
H4Y 1G7 Telephone: (514) 633-3252
(Quebec Region - Quebec)

Région du Québec

Gestionnaire régional
Sécurité des aéroports
Transports Canada
700, rue Leigh Capréol
Dorval (Québec)
H4Y 1G7 Téléphone: (514) 633-3252
(Région du Québec - Québec)

Atlantic Region

Regional Manager
Aerodrome Safety
Transport Canada
P.O. Box 42
Moncton, New Brunswick
E1C 8K6 Telephone: (506) 851-7243
(Atlantic Region - New Brunswick, Nova Scotia,
Prince Edward Island and Newfoundland,
including Labrador)

Région de l'Atlantique

Gestionnaire régional
Sécurité des aéroports
Transports Canada
Boîte postale 42
Moncton (Nouveau-Brunswick) E1C 8K6
Téléphone: (506) 851-7243
(Région de l'Atlantique, qui comprend le
Nouveau-Brunswick, la Nouvelle Écosse, l'Île du
Prince-Édouard et Terre-Neuve, incluant le
Labrador).

